
                                                                                                                                                                                                                                                                

 

 

 

 

                                                P r o t o k ó ł   Nr XXIII/09 

 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej    w     dniu     9 kwietnia       2009    roku     w     sali   konferencyjnej  Urzędu 

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ-FURTAK – Przewodniczącej 

Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1140 .   

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  21 radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Z-ca Burmistrza Miasta    

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta   

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI                                 - Radca prawny  

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                               - Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 

Pan Wojciech FABIŃSKI                                           - Naczelnik Wydziału GKW 

Pan Witold OSTROWSKI                                         - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Adam BOROWSKI                                         - przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji  

Pan Ireneusz FALBA                                             -   Prezes PGKiM Sp. z o.o. w Działdowie 

Przewodniczący zarządów osiedli                          -  zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele lokalnych mediów  
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Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła 

sesję, powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad. 

  

 

Ad pkt 2  

 

        Zmiany w porządku dziennym  sesji : 

 
        Nie zgłoszono zmian do   porządku   obrad  i   Rada   przystąpiła   do   jego     realizacji 

w brzmieniu ustalonym przez Przewodnicząca w zawiadomieniach o sesji, i tak:    

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji.   

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

miedzysesyjnym.  

 
5. Sprawozdanie   z   działalności   Burmistrza   w   okresie miedzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady.  

 
6. Sprawozdanie przedstawicieli   Gminy   z    działalności   związków miedzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

 
7. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie miedzysesyjnym.   

 
8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Podjęcie uchwały   w   sprawie   zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wod ę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w podziale na stałe obwody głosowania, ich 

numerów i granic, utworzonych na obszarze Gminy-Miasto Działdowo.  
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11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania na obszarze 

Gminy-Miasto Działdowo w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego 

zarządzonych na dzień 7 czerwca 2009r.  

 
12. Odpowiedzi na zapytania. 

 
13. Wolne wnioski i informacje.  

 

 

Ad pkt 3  

 

        21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada    przyjęła protokół  poprzedniej sesji.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym :  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady  : 

W okresie miedzy sesjami :  

- niezwłocznie po sesji, przekazałam Burmistrzowi Miasta wyciąg z protokółu sesji, 

zawierający zapytania , na które pan Burmistrz zobowiązał się udzielić odpowiedzi  na 

piśmie. W dniach od 13 do 19 marca panowie : Jerzy Demski,  Wiesław Nowicki,  

Zenon Wojnarowski i  Zbigniew Ostrowski  otrzymali odpowiedzi na swoje zapytania. 

Ja   również  otrzymałam   te   odpowiedzi.  Znajdują się one  na „stole prezydialnym” 

i  osoby zainteresowane w przerwie sesji będą mogły się z nimi zapoznać,  

 
- 19 marca otrzymałam od Burmistrza Miasta pismo informujące o realizacji wniosku 

radnego, pana Grzegorza Mrowińskiego o udostępnienie protokołu kompleksowej 

kontroli   gospodarki   finansowej    miasta   Działdowo,    przeprowadzonej   przez 

RIO w Olsztynie. Kopie tych protokołów, zgodnie z ustaleniami, otrzymali 

przewodniczący klubów radnych, 

 
- w dniu 13   marca   przesłałam   państwu    radnym    formularze oświadczeń 

majątkowych z prośbą o ich wypełnienie i przekazanie wraz z kopiami PIT za rok 

poprzedni w terminie   do 30 kwietnia  br. 
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- przekazane przez    Burmistrza   Miasta   w   dniu   19 marca sprawozdanie z 

wykonania budżetu miasta za rok ubiegły przekazałam niezwłocznie Komisji 

Rewizyjnej, a pozostali państwo  otrzymali je wraz z materiałami na dzisiejszą sesję.  

W dniu 30 marca otrzymałam uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o 

wykonaniu budżetu miasta i w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta  i tego samego dnia przesłałam  tę uchwałę do zaopiniowania 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie,   

 
- 20    marca    pan   Edmund     Peć      ponownie  zwrócił się do Burmistrza i do Rady 

Miasta     w     sprawie       wykupu    użytkowanej   przez   niego    działki    położonej     

przy ul. Grunwaldzkiej 1.  Prośbę pana Pecia wraz ze stanowiskiem Burmistrza Miasta 

przekazałam Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska, 

 
- 27 marca    odbyło   się   spotkanie  przewodniczących zarządów osiedli z wice 

burmistrzem i przewodniczącą Rady. Przewodniczący przedłożyli sprawy nurtujące 

mieszkańców osiedli, złożyli wnioski i propozycje. Protokół z tego spotkania  zostanie 

przekazany panu Burmistrzowi i przewodniczącym w przyszłym tygodniu, 

 
-  3 kwietnia Wspólnicy Marcin Mrowiński i Monika Miros zwrócili się do Rady 

Miasta o wydzierżawienie   na    okres 10 lat użytkowanej przez nich nieruchomości, 

położonej przy  ul. Świerkowej. Pismo to przekazałam  według właściwości panu 

Burmistrzowi z prośbą o  zajęcie stanowiska.  Po jego otrzymaniu przekażę sprawę do 

rozpatrzenia Komisji Gospodarki i  Ochrony Środowiska, 

 
- otrzymałam  informację,   że  „Garncarska Wioska” w   Kamionce  k/Nidzicy,  

działająca   w ramach lokalnej grupy kampania Brama Mazurskiej Krainy, organizuje 

31 maja br. - Jarmark Mazurski.   Połączony on będzie z konferencją nt. partnerstwa 

lokalnego.   Rozważam zorganizowanie wyjazdu Rady Miasta i pracowników Urzędu 

w tym dniu do Kamionki,  w celu uczestniczenia zarówno w konferencji jak i w tymże 

jarmarku, 

 
- w czasie   dyżurów    mieszkańcy   zwracali się    zazwyczaj   ze sprawami 

mieszkaniowymi i socjalnymi. Przekazywałam je  niezwłocznie  panu Burmistrzowi 

lub pani dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.   
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Ad pkt 5  

 

        Sprawozdanie   z     działalności    Burmistrza   w  okresie   miedzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady :   

 

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym,    tj. od  5 marca 2009r. do 6 kwietnia 2009r. ( stanowi ono załącznik do 

protokółu).   

 

 

 
Ad pkt 6 

 
        Sprawozdanie   przedstawicieli     Gminy    z  działalności   związków     międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta:  

Proszę państwa,  w dniach 19 i 20 marca uczestniczyłem w XXX Zgromadzeniu Ogólnym 

Związku Miast Polskich, które odbywało się w Rudzie Śląskiej i w Katowicach. 

Zgromadzenie Ogólne obradowało w Rudzie Śląskiej z okazji obchodów  przez to miasto 

pięćdziesięciolecia     istnienia,     natomiast     międzynarodowa     konferencja   odbyła    się 

w Katowicach.  

W czasie obrad plenarnych zostały podjęte uchwały miedzy innymi w sprawie  przyjęcia 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok ubiegły  oraz w sprawie przyjęcia budżetu na rok 

2009.  

Natomiast w dniu drugim, podczas konferencji, w której między innymi uczestniczyli 

przedstawiciele i profesorowie ze Stanów Zjednoczonych i Francji: między innymi Jeremy 

Schmith, były sekretarz generalny Rady Gmin i Regionów Europy, który był  moderatorem 

tej konferencji.  Pani ze Stanów Zjednoczonych, profesor Saskia  Sassen,  miała wykład na 

temat  - „Miasta w świecie globalnym -  wyzwania dla tych miast na XXI wiek”.  Odnośnie 

zarządzenia miastem miał piękny wykład profesor z Francji,  dyrektor Narodowego Centrum 

Badań Naukowych w Paryżu, pan  Claude  Jacquier. A z   polskich profesorów występował 

między innymi pan Grzegorz Gorzelak, który mia ł wykład na temat: „Metropolia a region, kto 

kogo potrzebuje, kto jest dla kogo potrzebny,  czy miasta dla metropolii, czy region dla 

miasta”.   Oczywiście   była  prezentacja  posła do Parlamentu Europejskiego, pana profesora  
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Jana Olbrachta. Była także  debata z  minister Rozwoju Regionalnego, panią Elżbietą 

Bieńkowską. Przybył na konferencję wicepremier Grzegorz Schetyna. Była pani wiceminister 

Finansów i wiele istotnych spraw zostało tam poruszonych. Nie będę dzisiaj wszystkiego 

omawiał, a jeżeli ktoś z radnych byłby zainteresowany szczegółami, to  zapraszam  - i z 

chęcią nim porozmawiam.  

 
Radny pan Józef ORZECHOWSKI -  przedstawiciel miasta w Ekologicznym Związku 

Gmin „Działdowszczyzna” : 

        W dniu 10 marca 2009 roku odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Zgromadzenia 

Ekologicznego    Związku Gmin „Działdowszczyzna”  w   celu zaopiniowania sprawozdania 

z wykonania budżetu Związku za 2008 rok. Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu 

sprawozdania wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium  Zarządowi Związku  za 2008  

rok.  

        Kolejne posiedzenie odbyło się dnia 24 marca. Tematami posiedzenia było:  

- przyjęcie uchwały Zgromadzenia w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Związku z tytułu wykonania budżetu za 2008 rok, 

- podjęcie uchwały Zgromadzenia w sprawie ustalenia maksymalnych opłat za odbiór 

odpadów, bio-odpadów od mieszkańców gmin, członków Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna”, 

- podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Związku na 2009 rok, 

- a następnie wysłuchano Przewodniczącego Związku, pana  Kazimierza Kordeckiego, 

który to udzielił informacji na temat oceny złożonego wniosku w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego „Warmia i Mazury 2007-2013”.  Przypomnę 

tylko, że chodzi tu o budowę stacji przeładunkowej odpadów przy ulicy 

Przemysłowej. Koszt inwestycji to około 27 milionów, z czego dofinansowanie 

wyniesie około  14, 5 miliona złotych.  

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym oraz  z działalności Komisji 

Rewizyjnej za rok 2008 : 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 8 kwietnia 2009 roku  Komisja: 

- negatywnie, 3   głosami za,  przeciwko 4 i  przy 2 głosach  wstrzymujących się,  

zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego 
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zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

miasta Działdowo, 

- zapoznała   się z wnioskiem pana Edmunda Pecia i z odpowiedzią pana Burmistrza na 

ten wniosek, 

- zapoznała się z odpowiedzią, jakiej udzielił pan Burmistrz, na interpelację panu 

Wiesławowi Nowickiemu  w sprawie podwyżki cen energii cieplnej. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował,  że   Komisja   obradowała  8  kwietnia.  Komisja  zapoznała się z informacją 

o działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz wynikiem 

finansowym tego Przedsiębiorstwa za rok 2008. Szczególnie interesowały członków Komisji 

koszty gospodarki wodnej w kontekście zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryf  zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 

na terenie Działdowa.  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

 
Pan Józef ORZECHOWSKI - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że Komisja 

Rewizyjna w okresie międzysesyjnym obradowała dwa razy. 

 26 marca Komisja Rewizyjna obradowała w dwóch zespołach. Jeden zespół obradował w 

składzie: Grzegorz Mrowiński, Zenon Wojnarowski, Krzysztof Jedamski. Zespół ten 

kontynuował wcześniej rozpoczętą kontrolę Burmistrza Miasta w zakresie przetargów 

przeprowadzonych w latach 2007-2008 pod kątem przygotowania dokumentacji 

przetargowej, oraz przygotowania przetargów. Wyżej wymieniony zespół pracuje w dalszym 

ciągu przy kontroli powyższego zagadnienia. O wynikach kontroli poinformuję państwa na 

następnej sesji. 

Drugi zespół obradował w składzie: Józef Zera, Teresa Olszewska, Andrzej Tessar, Józef 

Orzechowski.   Zespół   przeprowadził  kontrolę kompleksową  Miejskiej Służby Drogowej. 

W   kontroli  uczestniczył kierownik kontrolowanej jednostki, pan Tadeusz Brzozowski oraz 

księgowa jednostki, pani Honorata Kurleta. Protokół przeprowadzonej kontroli został złożony 

na ręce Przewodniczącej Rady Miasta.  

Uwagi i wnioski zespołu kontrolnego : 

1. Zespół kontrolny nie stwierdził żadnych nieprawidłowości w działalności Miejskiej 

Służby Drogowej, 

2.  Realizacja zadań wynika z aktualnych zamówień Urzędu Miasta, 

3.  Zespół wnioskuje o szybką likwidację sprzętu zbędnego lub wyeksploatowanego( np. 

dwa ciągniki kołowe), 

4.  W celu sprawnej realizacji zadań należy unowocześnić bazę sprzętową, w szczególności 

zakupić nową koparko – spycharkę, 
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5.  Prace związane z utrzymaniem zieleni oraz dróg w okresie letnim i zimowym 

wykonywać w sposób jak najmniej uciążliwy dla mieszkańców miasta. Komisja 

wnioskuje, aby prace przy malowaniu pasów poziomych dla pieszych były wykonywane 

od świtu do godziny 6 i od godziny 17 do zmierzchu.  

 
        Kolejne   posiedzenie,   w   pełnym   składzie   osobowym, Komisja Rewizyjna  odbyła  

30 marca.  Tematem posiedzenia było zaopiniowanie wykonania budżetu miasta za 2008 rok 

oraz     wystąpienie   z   wnioskiem   o   udzielenie   absolutorium   Burmistrzowi     Miasta. 

Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonaniem budżetu za 2008 rok i po wysłuchaniu 

wyczerpujących wyjaśnień pani skarbnik, Beaty Anaczkowskiej -  Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za 2008 rok i wystąpiła z wnioskiem do Rady 

Miasta o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2008 rok.  

 

 
Ad pkt 8 

 

        Interpelacje radnych i zapytania :  

 

Radny pan Michał STRUZIK : 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, rzecz dotyczy wykonania uchwały 

numer XXII/252/09 w  kwestii przeniesienia na kapitał. Ja mam w związku z tym pytanie: 

Czy sprawa przeniesienia na kapitał sieci kanalizacyjnej na osiedlu Lidzbarska była 

przedmiotem obrad Rady Nadzorczej PGKiM-u ? Jeżeli tak, to kiedy? I czy wszyscy 

członkowie tej Rady Nadzorczej zostali powiadomieni o tym zebraniu?  Również chodzi mi o 

dokument stwierdzający dokonanie transakcji, czy on został zawarty? I jeżeli można by było- 

czy mógłbym zajrzeć do protokółu  posiedzenia  tej Rady Nadzorczej? 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja 10 marca dostałem korespondencyjnie od pani 

Przewodniczącej Rady Miasta wezwanie do zapłaty  w wysokości 1000 złotych na rzecz 

ZHP.   W związku z   tym mam do pani pytanie:   gdzie   pani  nabyła takich praw orzekania 

w    postaci  nakładania grzywny,   lub nawiązki  na radnych bez orzeczenia winy przez sąd?  

I  jeśli już pani to orzekła, to na jakiej zasadzie działała i według jakiego wzoru pani 

naliczyła, że to jest 1000 złotych, a nie 999 ?   

                              
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI :  

W związku z tym, że  Klub Radnych Miasta Działdowa przed następną sesją 

najprawdopodobniej  będzie  chciał  złożyć  projekt  uchwały dotyczący obniżenia wysokości  
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stawek podatku od nieruchomości – mam taką prośbę – zapytanie  do pani Skarbnik. Otóż,  

bardzo panią prosimy, żeby pani nam pomogła, gdyż  chcielibyśmy wiedzieć, jakie 

konsekwencje finansowe mogą być dla Gminy Miasto Działdowo, jeśli chodzi o dochody, 

gdybyśmy obniżyli   stawki   podatku   od   nieruchomości  w  dwóch punktach. Chodzi nam 

o   obniżenie    stawki    podatku   od   gruntów   związanych  z  prowadzeniem   działalności 

gospodarczej. Obecnie stawka ta wynosi 0,74 zł za 1 m 2 , a my   chcielibyśmy zaproponować  

jej   obniżenie   do   kwoty    obowiązującej   w   roku ubiegłym, czyli do -  0, 68 zł za 1 m 2 . 

I w  drugim punkcie chcieliśmy zaproponować zmniejszenie stawki podatku od budynków 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej.  Obecnie obowiązująca stawka  to - 

18,77 zł za 1 m 2 ,  natomiast my chcemy zaproponować jej obniżenie  do kwoty     17,06 zł.  

To zapytanie jest kontynuacją pytania, które złożyliśmy na poprzedniej sesji. Wówczas 

sondowaliśmy  pana mecenasa, czy jest możliwość podjęcia takiej uchwały w trakcie trwania 

roku budżetowego. My posiadamy materiały, posiadamy projekty budżetów, ale tam dochody 

z tytułu podatku od nieruchomości są zgrupowane. Są  podzielone   jedynie na dochody od 

osób prawnych i osób fizycznych, natomiast   nie   ma tam   rozbicia  na dochody z tytułu 

gruntów i nieruchomości  związanych z działalnością gospodarczą i z działalnością inną. 

Dlatego  bardzo chcielibyśmy, żeby pani Skarbnik nam pomogła.  

        I druga sprawa – na poprzedniej sesji pani Przewodnicząca prosiła mnie i innych radnych 

o rozliczenie się z godzin pracy. Ja takie rozliczenie przygotowałem w formie listu otwartego 

i w  przerwie ten list przekażę pani Przewodniczącej, przekażę go również do Tygodnika 

Działdowskiego - on zostanie opublikowane i każdy będzie mógł się z nim zapoznać.  

 
Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Szanowni państwo,  skończyła się zima, wyjrzało słońce i cóż nam się ukazało ? - Nasze 

miasto jest niestety bardzo brudne. Ja chciałabym spytać władze naszego miasta, kiedy 

przystąpią do porządkowania?  Zgłosiły   się do mnie   panie,   które   prowadzą   kiosk ruchu 

i kiosk totolotka w rynku. Te panie od kilku lat mają bardzo zasadniczy problem, mianowicie  

przynajmniej raz w tygodniu muszą myć dachy swoich miejsc pracy.   Co się okazuje? 

Drzewa zostały tak przycięte,   a   właściwie może nie zostały przycięte, że panie wychodząc 

z kiosku niestety bardzo często mają przykrą niespodziankę na głowie. Upoważniły mnie do 

tego i prosiły  o interwencję. Kiedy więc  miasto dokona  takiego podcięcia drzew, żeby 

można było w końcu bezpiecznie, bez żadnych niemiłych niespodzianek wejść do kiosku i nie 

spodziewać się tego, że coś  zostanie ubrudzone?  Proszę zwrócić uwagę -  to psuje estetykę 

tego miejsca. Te kioski mimo, że zostały wymienione, że one są bardzo estetyczne, kolorowe,  

wkomponowane   w ten parking i  w  to środowisko -  to niestety są ciągle  brudne.  I   panie  
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prosiły tylko o to,  żeby gałęzie znajdujących się tam drzew zostały lepiej przycięte. Bo ja  

rozumiem, że drzew wyciąć nie można, ale gałęzie drzew – można przyciąć tak,  żeby można 

było po prostu spokojnie pracować, i żeby to wyglądało bardziej estetycznie.  

            
        Po czym nastąpiła dziesięciominutowa przerwa w obradach.   

 

 

Ad pkt 9 

 

        Podjecie   uchwały w sprawie   zatwierdzenia  taryf   zbiorowego   zaopatrzenia  w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA_FURTAK - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Komisja 

Gospodarki i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała ten projekt,   natomiast Komisja 

Budżetu i Finansów – pozytywnie.  

 
Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady :  

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, Szanowni goście, każda podwyżka 

nie jest mile widziana i na pewno z niechęcią przyjmowana. Dziś, przyjmując ją,  na gorąco - 

na pewno jesteśmy z niej  niezadowoleni. Ale  proszę państwa,  z perspektywy czasu - na 

pewno spojrzymy na to inaczej, że mieliśmy rację.  To tak,  jak   z nauczycielem, który 

wymaga od ucznia pilności i wiedzy. Dziś jest zły na niego, ale później doceniany jest 

właśnie ten wymagający.   

Spółka  zakłada  w 2009 roku na inwestycję 285 tysięcy.  Poza planem,  dokonywane    także  

będą  inne wydatki z  tej  branży związane z inwestycjami zakładowymi i remontami, 

planowane na łączną kwotę ponad 600 tysięcy. Wprowadzenie nowej taryfy pozwoli na 

modernizację istniejących urządzeń oraz na ciągłą rozbudowę sieci,  podążającą za 

rozbudową  miasta.  Koalicyjny  Klub  Radnych uważa planowane koszty za uzasadnione, bo 

przecież zakład jest zobowiązany do zapewnienie niezawodnego, ciągłego dostarczania wody   

i odprowadzania ścieków.  By   zapewnić stałe i niezawodne dostarczanie wody  musi  

ponosić  sukcesywnie   nakłady  na  regenerację,  remonty i bieżące utrzymanie, a także na 

modernizację, na nowe  inwestycje.  Chcąc utrzymać na tym poziomie działalność wodno – 

kanalizacyjną i wprowadzenie nowych inwestycji -  wprowadzenie nowych stawek jest 

niezbędne.  Uważamy,  że   aby   rozwijać nasze miasto, dawać możliwość innym korzystania 

z wody i inwestować, to proszę Państwa, bez pieniędzy nie da się tego zrobić. Dlatego Klub 

Radnych  będzie  głosował  za  przyjęciem  nowej  taryfy.  Jeszcze  chcia łbym  nadmienić, że  
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większość kosztów działalności wodno – kanalizacyjnej stanowią koszty stałe. Są to koszty 

niezależne od firmy. Podatki, opłaty, amortyzacja, zużycie energii i gazu, większość kosztów 

materiałowych – właśnie  te rosną,  i właśnie one w większości mają wpływ na cenę wody i 

ścieków.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo, Klub Radnych Miasta Działdowa nie kwestionuje podwyżek. Podwyżki 

są potrzebne, tym bardziej, że są one wynikiem innych podwyżek. Tak jak tu wspomniał 

przedmówca – podnieśliśmy podatki od nieruchomości, wzrosły ceny energii. Tylko proszę 

państwa, my jako Klub Radnych Miasta Działdowa zastanawiamy się, czy mieszkańcy 

podołają  kolejnej podwyżce.  Podnieśliśmy podatki,  wprowadziliśmy  strefę  płatnego 

parkowania,  do tego proszę państwa, kryzys gospodarczy, recesja -  w konsekwencji 

bezrobocie w naszym mieście   wzrosło   i to wzrosło bardzo dużo.   Nie wiem,   czy   

państwo   dysponują danymi z ostatnich dni.  Ja   się pofatygowałem i takie dane państwu 

przygotowałem. W czerwcu 2008 roku w mieście Działdowie było zarejestrowanych 1078 

bezrobotnych. Natomiast 28 lutego 2009 roku było już zarejestrowanych 1545 bezrobotnych. 

A więc   proszę państwa, nie można nie zauważyć, że w mieście jest gorzej, że w mieście żyje 

się źle. Myślę, że bezrobocie dotyka co drugą rodzinę. Przynajmniej w co drugiej rodzinie 

statystycznie jest jedna osoba bez pracy. Zastanawiamy się, czy akurat teraz, w tym 

momencie,  ta podwyżka jest potrzebna?  Proszę państwa, ja w związku z tą podwyżką mam 

jeszcze jedno pytanie do pana prezesa -    czy   jedynym   rozwiązaniem   wzrastających   

kosztów   zaopatrzenia   w    wodę i odprowadzania ścieków jest podwyżka? Czy były 

podejmowane w PGKiM-ie jakieś inne działania, które ograniczyłyby koszty z tym związane?  

 
Pan Ireneusz FALBA – prezes PGKiM Sp. z o.o. w Działdowie :   

To pytanie nie jest skomplikowane w swej treści,  stąd  też moja odpowiedź będzie prosta. 

Czy spółka podejmuje jakiekolwiek zadania, które uniknęłyby podwyżek? - Nie, nie jesteśmy 

w   stanie   tego przeprowadzić.  Robimy wszystko,  aby  te   koszty  ograniczyć, oczywiście 

w miarę posiadanych możliwości. Najlepszym sposobem rozwiązania tego problemu są 

zawsze inwestycje. To tak, jak w gospodarstwie domowym – jeżeli  zainwestujemy, kupimy 

nowoczesną   lodówkę, to wiadomo, że ona  będzie  mniej   energii spożywała. Tak samo jest 

z innymi urządzeniami - samochody mamy coraz doskonalsze, coraz mniej palą, są  coraz 

bardziej ekologiczne. Tutaj jest analogicznie. Nie ukrywam, że oprócz tych inwestycji 

infrastrukturalnych, które polepszają stan  naszej, działdowskiej infrastruktury, głównie 

mówię o sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, które wspólnie z gminą budujemy – ponosimy   

również  inne  inwestycje  wewnątrz  zakładu.    Tu wspomniał  pan radny Dwórznik,   że   te  
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inwestycje się dokonują. Państwo dostaliście w materiałach, chyba dosyć szczegółowo 

napisane, rozpisane kwotowo, rozpisane w perspektywie czasowej, jak one mniej więcej 

wyglądają. Ostatnią naszą taką inwestycją, która przynosi już miarodajne, pozytywne  wyniki,  

jest zakup agregatu pompowego, który składa się z czterech  mniejszych pomp.  Jedna pompa, 

pompująca zazwyczaj wodę w kierunku miasta, została zastąpiona  zestawem składającym się 

z czterech pomp. W nocy pracuje jedna malutka pompa proszę państwa, która ma jedną 

czwartą mocy tej pierwotnej. Także nasze  obliczenia wskazują, że będą to oszczędności 

rocznie rzędu około 25 tysięcy złotych na kosztach energii – w cenach oczywiście stałych, z 

ubiegłego roku. A pamiętajmy, że styczniowa podwyżka energii wynosiła około 35 %. Także  

jest   to  jeden z czynników,  który  udało  nam  się  wprowadzić.  Oczywiście   wprowadzamy   

również   inne inwestycje dotyczące   zużycia energii.  Chodzi głównie o energię cieplną. I tak 

na przykład - stacja uzdatniania wody już w jednej czwartej części jest odcięta od  

pierwotnego naszego źródła zasilania, czyli kotła grzewczego,  który został zainstalowany 

podczas   inwestycji     związanej   z  budową stacji uzdatniania wody. Do najbliższego 

sezonu  grzewczego  będzie  całkowicie  zmodernizowana  instalacja centralnego ogrzewania 

i oczywiście wymienione zostaną kotły. Jest to w trakcie przygotowania, są to koszty duże, 

gdyż stacja uzdatniania wody w ubiegłym roku spożyła gazu  za kwotę  37 tysięcy złotych.   

Niestety, nie na wszystkie inwestycje stać nas w jednym czasie. Powiem tak, wszelkie 

kontrole, które są dokonywane w naszym przedsiębiorstwie wykazują – można powiedzieć – 

książkową, ekonomiczną wydajność inwestycji, tzn. wydajemy książkowo -  zysk netto plus 

amortyzację i to się tak utrzymuje w ostatnich latach ciągle. Ważnym aspektem też jest na 

pewno stan zatrudnienia.  Obejmując  spółkę w 2003 roku zastaliśmy ją na poziomie 

zatrudnienia około 90 osób. W tej chwili pracują na stałych etatach 73 osoby i myślę, że 

jakość naszych usług się z tego tytułu nie pogorszyła.  

 
Radny pan Piotr DEMSKI : 

Reprezentuję mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej i w związku z tym chciałem zgłosić 

problem odnośnie podwyżek. Każdego roku mieszkańcy osiedla przeżywają potężny horror, 

jeśli chodzi o podwyżkę wody. Na pewno państwo nie są do końca zorientowani, jak to 

wygląda  w   Spółdzielni   Mieszkaniowej.  Prawie   wszystkie   budynki  są   opomiarowane, 

a mieszkańcy płacą o wiele większe rachunki, niż wskazują na to liczniki. Każda podwyżka to 

istny koszmar. Proponuję przejść się na osiedle i posłuchać, co mówią mieszkańcy. Będę 

zmuszony do tego, aby złożyć petycję w imieniu mieszkańców spółdzielni o dokładne 

sprawdzenie głównych liczników zasilających wszystkie budynki na osiedlu spółdzielni 

mieszkaniowej.  Nie wiem, czy  państwo ostatnio oglądali program w telewizji.  Taki problem  
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nie tylko jest widoczny w Działdowie, ale również w Legionowie koło Warszawy, gdzie 

rzekomo „znikło” pięć stadionów olimpijskich wody. Każdy, kto posiada własny dom, płaci 

tyle, ile wykazał licznik, a my oprócz licznika ponosimy jeszcze dodatkowe straty, które nie 

wiadomo skąd wynikają.  To  jest  poważny problem i  każda  podwyżka wody i ścieków jest 

przez mieszkańców dotkliwie odczuwana. Nie jest wielkim kosztem założenie licznika 

kontrolnego, który potwierdziłby właściwe wskazanie głównego licznika na wejściu do 

budynku. Każda rodzina średnio dopłaca po 15-20 metrów wody po rozliczeniu półrocznym, 

także możecie sobie państwo wyobrazić, jaki to jest koszt.  

 
Pan Ireneusz FALBA – prezes PGKiM Sp. z o.o. :  

Odnosząc się do zapytania pana radnego Demskiego pragnę państwa poinformować, że jeżeli 

chodzi o straty w budynkach, to nie jest to akurat rolą PGKiM-u, gdyż straty w budynkach 

należą do administratora, który budynkiem zarządza. Jeżeli mówimy o stratach w mieście, na 

naszych sieciach, to te straty są naprawdę na niskim poziomie, poniżej 8 %.  A jeżeli są 

rozbieżności w budynkach pomiędzy wskazaniami wodomierza głównego, a sumą 

wodomierzy lokalowych,  to  nie jest to już niestety rolą PGKiM-u.   Ja   tych strat nie mogę  

uznawać, bo to straty wewnętrzne Spółdzielni. Nie wiem, jak państwo jesteście rozliczani.    

PGKiM    jako zarządca   nieruchomości również ma ten problem i staramy się go   na   

bieżąco    rozwiązać.   Informowałem     wczoraj     na    Komisji   Gospodarki     Komunalnej 

i Ochrony Środowiska, że na  rozbieżności, które są wykazywane pomiędzy wskazaniami 

wodomierza głównego, instalowanego przez zakład wodociągów i kanalizacji, a sumą 

wodomierzy lokalowych mają wpływ trzy bardzo istotne rzeczy.  Po pierwsze,  wodomierze 

lokalowe są mniej czułe, niż wodomierz    główny. Wodomierz główny jest bardzo dobrze 

skonstruowany i jest bardzo czuły na zużycie, także  każdy przeciek jest na nim odnotowany. 

Natomiast wodomierz lokalowy ma dużo mniejszy próg rozruchu. Przy małej ilości wody on 

się w ogóle nie uruchamia.  Sam sposób montażu wodomierza, czyli, czy on jest w poziomie 

zamontowany,  czy  w  pionie  ma  też wpływ. W  poziomie  jego  odczyt jest dokładniejszy, 

w pionie mniej dokładny. Co jeszcze tutaj ma wpływ? - Na pewno oszczędność wody 

niektórych. No, tutaj  w tej oszczędności dochodzi też do patologii – oczywiście nie możemy 

mówić o wszystkich mieszkańcach, ale poszczególne przypadki, o których dowiadujemy się, 

wskazują, że ludzie  nawzajem się  oszukują.  Próbują różnych metod - przecież nie bez 

kozery mówimy o wyhamowaniu urządzenia wodomierzowego za pomocą bardzo silnego 

magnesu neodymowego. One są dostępne na allegro, są dostępne na bazarach i  za ich 

pomocą można zaburzać działanie starych wodomierzy.   Wiem, że Spółdzielnia próbuje też 

ten  problem rozwiązać,  montując coraz doskonalsze urządzenia, montując  specjalne paski  
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zapobiegające rozmagnesowaniu, ale to jest tylko czubek góry lodowej. Myślę, że tutaj przede 

wszystkim   powinna   być zmiana wodomierzy na te nowocześniejsze tzw. „mokro bieżne”,   

z dokładniejszą skalą,  montowanie zaworów zwrotnych, które nie pozwolą na zmianę obiegu 

wody,   czy  cofanie  liczników itd.  Jest   szereg czynników,  które na to wp ływają, a za straty 

w blokach, w Spółdzielni Mieszkaniowej, niestety PGKiM nie może wziąć 

odpowiedzialności. To jest sprawa wewnętrzna Spółdzielni Mieszkaniowej i ona to powinna 

uporządkować w każdym z państwa budynków.   

 
Radny pan MROWIŃSKI : 

Ja jeszcze chciałem  troszeczkę temat pociągnąć, ponieważ  pan Prezes bardzo dużo mówił o 

inwestycjach, które mają doprowadzić do ograniczenia kosztów związanych z zaopatrzeniem 

w wodę i odprowadzeniem ścieków. Ja się bardzo cieszę, że takie inwestycje są, ale mam 

pytanie -   czy   źródłem   tych inwestycji są  tylko pieniążki pozyskiwane ze sprzedaży wody 

i z odprowadzenia ścieków, czy również pan Prezes próbuje szukać jakichś innych środków,  

- środków zewnętrznych?  Dla przykładu podam tylko, że  w mieście Działdowie mamy 

wodociągi azbestowe, a  są przewidziane pieniążki unijne w różnych programach na usuwanie 

wodociągów azbestowych i zastępowanie ich wodociągami, które są budowane w innych 

technologiach. Ja chciałbym, żeby te inwestycje byłe realizowane, żeby koszty były   

obniżane,   ale    żeby     to   nie    było    wszystko       robione   za    pieniążki      podatników 

i mieszkańców Działdowa. Jest możliwość pozyskania tych pieniążków. Czy są czynione 

starania, żeby je pozyskać?  

 

Pan FALBA – prezes PGKiM: 

Jeżeli chodzi o poziom inwestycji, które są ponoszone przez PGKiM Działdowo – na pewno   

one są  niewystarczające. Ja wspomniałem, że inwestycje zgodnie z zasadami ekonomii mogą 

być z punktu widzenia spółki ponoszone tylko z pozyskanych środków, z amortyzacji 

majątku dotyczącego  Zakładu Wodociągów i Kanalizacji i oczywiście zysku netto,  i tak to 

też czynimy. Gro inwestycji prowadzi gmina. Proszę zauważyć –  to są milionowe inwestycje. 

Sami państwo, jako radni podejmujecie uchwały. Uchwała budżetowa zawiera przecież 

zazwyczaj potężne   inwestycje.   Działdowo się naprawdę bardzo dobrze rozwija, jeśli chodzi 

o infrastrukturę. Jeżeli chodzi o tę drugą część pytania dotyczącą samego azbestu -  to 

rzeczywiście   jest dyrektywa unijna,   która mówi,   że  bodajże do 2032  musimy uporać się 

z azbestem. Jako nieliczni tę dyrektywę przyjęliśmy, niektóre kraje bardziej zasobne nie 

podjęły takich   działań.  W Działdowie mamy  około pięciu kilometrów  sieci azbestowych. 

Z  punktu  widzenia   ochrony środowiska – one nie są dla nas szkodliwe.   Mówię o samych  
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użytkownikach naszych sieci wodociągowych. Azbest jest materiałem szkodliwym, jeżeli jest 

on na powietrzu, przy każdej obróbce mechanicznej. Czyli, gdyby te rury były na wierzchu, 

rzeczywiście byłyby szkodliwe. Gorsze są na pewno dachy z płyt azbestowo – cementowych, 

natomiast jeżeli  one  są  pod ziemią - naprawdę nie są szkodliwe.  To jest zbadane,  niektóre 

kraje bardziej doświadczone ekologicznie, np.: Szwecja, która rzeczywiście może służyć jako 

przykład działań, jeżeli chodzi o branżę ochrony środowiska, wcale tych azbestów tak nie 

likwiduje – mówię  o rurach wodociągowych i chociażby samych okładzinach, czy dachu, czy 

ścian. Bardzo dużo tego  się tam jeszcze wbrew pozorom znajduje. Oni mają inną metodę. Po 

prostu to obudowują. Także nasze działania, jeżeli chodzi o wymianę rur wodociągowych 

azbestowo – cementowych   na   razie   być  może  są  uśpione,  gdyż   są  inne  potrzeby.  Na 

pewno lepiej jest teraz zainwestować w infrastrukturę wodociągową, dotyczącą uzbrojenia 

następnych terenów, niż zajmować się azbestem. Oczywiście te działania likwidujące azbest 

będą podejmowane i na pewno będziemy to sukcesywnie realizowali. Co do pozyskania 

środków unijnych -  sami państwo wiecie – ich po prostu nie ma.  Dla naszej spółki 

wielokrotnie próbowaliśmy uzyskać środki z ochrony środowiska. Ale naprawdę  nie 

mieścimy się w żadnych realiach. Przychodzą zazwyczaj wnioski  duże. No, niestety spółka 

nie może dźwignąć wielkiej inwestycji. Ja nie mogę zafundować spółce inwestycji 

kilkumilionowej, gdyż to przerasta moje możliwości techniczne i finansowe. Także   sprawa 

pozyskania środków unijnych na tego typu działania  niestety jest poza zasięgiem naszej 

spółki.  

 

        Podjętą 12 głosami „za”, „przeciwko” 8, przy 1 głosie „wstrzymującym się”    

 
                                       U c h w a ł ą   nr XXIII/263/09 

 
Rada zatwierdziła taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków na terenie miasta Działdowo.  

 

 

Ad pkt 10 

 
        Podjecie uchwały w sprawie zmian w podziale na stałe obwody głosowania, ich 

numerów i granic, utworzonych na obszarze Gminy-Miasto Działdowo : 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta: 

Szanowni państwo,  temat zmian granic  obwodów głosowania jest pierwszoplanowym 

zajęciem poprzedzającym termin przeprowadzenia  wyborów. W stosunku do poprzednich  
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ustaleń następują zawsze jakieś zmiany. Przepisy mówią o tym, że  zmiany są dokonywane 

właściwie z dwóch bardzo istotnych powodów.  Pierwszy to:  zmiana granic danej gminy, 

drugi - zmiana liczby mieszkańców zamieszkujących dany obwód głosowania.  U nas  to jest 

ten   drugi przypadek,    mianowicie -  liczba mieszkańców zamieszkujących  obszar obwodu 

numer 11 w   Miejskim  Ośrodku    Sportu i Rekreacji przekroczyła dopuszczalną, górną 

granicę trzech tysięcy mieszkańców. Ona na koniec roku 2008 wyniosła 3058, natomiast już 

w momencie sporządzania wniosku przekraczała o 71 osób, czyli tendencja wzrostowa ciągle 

się utrzymuje. Stąd też,  uprzedzając pewne polecenia  komisarza wyborczego o dostosowanie 

tychże zmian do zgodności z prawem – musieliśmy podjąć  działania zmierzające właśnie do 

tego, żeby w obwodzie numer 11 obniżyć ten  limit zamieszkiwania mieszkańców do trzech 

tysięcy, lub poniżej.  I    propozycją pana Burmistrza jest, aby   z obwodu głosowania numer 

11 wyłączyć dwie ulice, tj.   Dębową i  Sosnową, które na ten moment zamieszkuje w 

granicach 170 kilku osób - poprzez włączenie tychże ulic do obwodu numer 12, czyli siedziba 

Przedsiębiorstwo Ciepłownicze Spółka z o.o.. Doprowadzi to w   jednym przypadku do 

obniżenia poniżej trzech tysięcy, w drugim tego limitu  absolutnie nie przekroczy, bo liczba 

mieszkańców będzie się wahać w granicach 1840.  Ta propozycja Szanowni państwo, jest 

propozycją dobrą. Ona nie wykracza poza pewne ugruntowane przyzwyczajenia wyborcze. 

Staramy się,   żeby one były  trwałe,  żeby tych zmian  było jak najmniej. Odległość 

pomiędzy świetlicą   w    Przedsiębiorstwie Ciepłowniczym,  a   MOSiR-em     jest  niewielka 

i nieznacząca. W związku z tym, jeżeli chodzi o utrudnienia z tego tytułu – to praktycznie nie 

ma żadnych. Szanowni państwo wiedzą doskonale, że tzw. czynniki przestrzenno – 

demograficzne, które w tej sprawie są najistotniejsze – dotyczy to głównie nowo 

zabudowywanych ulic i zamieszkiwanych tych ulic, do których należy właśnie ulica Dębowa 

i ulica Sosnowa, która jest równoległą do tej ulicy Dębowej. Ja pozwoliłem sobie państwu 

przygotować na mapie z wykreśleniem tegoż obwodu po nowemu. Można sobie w przerwie 

podejść i dokładnie te granice zobaczyć.   Ten obwód  jest jednorodny w sensie terytorialnym 

i zaznaczyliśmy we wniosku, że praktycznie rzecz biorąc – mieszkańcy ulicy Dębowej pójdą 

do wyborów po raz pierwszy  właśnie w tych wyborach do Parlamentu Europejskiego, gdyż 

gro zasiedleń – mając określone dane źródłowe z ewidencji ludności, z Gospodarki 

Mieszkaniowej – wiemy doskonale, jak przerasta ilość mieszkańców. Proszę państwa, 

również założyliśmy pewien przyszły scenariusz - na ile to rozwiązanie w przyszłości będzie 

jeszcze  aktualne.   Ono daje gwarancję,   że w najbliższych wyborach, również w tej materii, 

z tego powodu problemów   nie   powinno być,  gdyż  w ulicach   Dębowej    i       Sosnowej  

w    perspektywie  roku bieżącego i lat następnych przybędzie około 350 mieszkańców, z   

główną tendencją zwyżkową na ulicę  Dębową -  szacujemy w ilości 310 mieszkańców. To są  
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szacunki. Przyjmowaliśmy ilość działek, ilość mieszkań razy tzw. standardowa rodzina. Jedni 

mówią, że 3, drudzy, że 3,5, inni, że 4. Są to szacunki, ale prawdopodobne. Stąd też Szanowni 

państwo,  tę    propozycję,   którą  pan  Burmistrz  tu  przedłożył  Radzie  rekomenduje,   jako 

rozwiązanie   właściwe,      poprawne,      mające       swoje     dzisiejsze     uzasadnienie,   jak 

i perspektywiczne.  

Z punktu widzenia  formalno – prawnego chciałbym jeszcze   zwrócić państwu uwagę, że do 

tych spraw  Ordynacja wyborcza do Parlamentu Europejskiego  każe posiłkować się 

Ordynacją do rad gmin i rad powiatów do sejmików województw.   I to jest   artyku ł 30 ust.  2 

i 2a, czyli to są   te  przepisy,  które  macie  państwo podane w   podstawie   prawnej    

projektu uchwały. Ja chciałbym państwu zwrócić uwagę na ust. 3 i 4, który mówi, że 

rozwiązania dotyczące podziału gminy na obwody głosowania mogą podlegać zaskarżeniu 

przez co najmniej 15  mieszkańców. Stąd też uchwała dzisiaj podjęta będzie jak najszybciej 

podana do publicznej wiadomości, gdyż taka uchwała może być zaskarżona w terminie 5 dni 

do komisarza wyborczego i stąd nieco inny formalny układ odnośnie  wejścia w życie,  że  

najpierw  jest  podawana   do wiadomości publicznej -  później dopiero jest publikowana w 

dzienniku urzędowym. Samo publikowanie w dzienniku urzędowym nie jest warunkiem 

niezbędnym dla ważności tej uchwały.  

 

        Rada podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   nr XXIII/264/09 

 
dokonała zmian w podziale na stałe obwody głosowania, ich numerów i granic, utworzonych 

na obszarze Gminy-Miasto Działdowo.  

  

 

Ad pkt 11 

 
        Podjętą 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   nr XXIII/265/09 

 
Rada utworzyła    odrębne     obwody     głosowania   na obszarze Gminy-Miasto Działdowo  

w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 7 czerwca 2009r.  

  

 

 

 



 18
 

Ad pkt 12 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady :  

Pierwsze zapytanie zadał pan radny Struzik odnośnie rady nadzorczej  -  czy pan Burmistrz 

odpowie?  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta upoważnił do udzielenia 

odpowiedzi prezesa PGKiM, jako najbardziej kompetentnego  

 

Pan Ireneusz FALBA – prezes PGKiM Sp. z o.o. : 

Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nie wiem skąd pan Struzik ma  taką informację 

dotyczącą rady nadzorczej, która powinna czynnie uczestniczyć w pracach spółki. Oczywiście 

ona uczestniczy, ale   w ramach swoich kompetencji.   Rada nadzorcza jest oczywiście 

organem kontrolnym z ramienia właściciela, jakim jest Gmina-Miasta Działdowo, którą to 

reprezentuje pan Burmistrz, jako właściciel. On dysponuje jednoosobowo udziałami w naszej 

spółce i nie wydaje mi się zasadnym  powiadamianie rady nadzorczej o czymś takim. Zresztą 

rada nadzorcza doskonale o tym wie, bo jest wcześniej informowana na poszczególnych 

posiedzeniach o  zamiarach wniesienia na kapitał. Natomiast z punktu widzenia Kodeksu 

spółek handlowych – wiadomo,  w   spółkach  z o.o. kapitał  wnoszony  jest przez właściciela 

i to jest jego domena. Oczywiście   pan Burmistrz tutaj   reprezentuje właściciela udziałów. 

Uchwałą Rady Miasta, państwo zgodziliście się na wniesienie tego aportu, a Burmistrz, jako 

organ wykonawczy, jako reprezentant właściciela, po prostu skonsumował tę uchwałę, czyli 

wniósł na kapitał zakładowy. A ja, jako zarząd spółki te udziały objąłem, potwierdziłem to w 

obecności urzędnika skarbowego, jakim jest notariusz i tyle.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady :  

Drugie pytanie zadał pan Kaszubski -  pytając skąd  uzurpowałam sobie prawo do żądania 

wpłacenia 1000 złotych na cel społeczny. Pan Kaszubski nie przeczytał co prawda całego 

pisma, które mu wysłałam,  ale państwo je znacie, gdyż odczytywałam je na poprzedniej sesji. 

Chcę   panu   odpowiedzieć,   że   czuję się nadal pokrzywdzona w kwestii pomówienia mnie 

w wypowiedzi dla radia, iż przeciwko mnie toczy się postępowanie. Niejednokrotnie 

oświadczałam, iż żadne postępowanie przeciwko mojej osobie nie jest prowadzone. Podstawą 

domagania się wpłaty jest naruszenie w moim mniemaniu dobra osobistego. Oczekuję 

również  usunięcia  skutków  naruszenia  dobra  osobistego  poprzez  złożenie  oświadczenia  
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o treści wskazanej w wezwaniu z dnia 4 marca 2009 roku. Nadal podtrzymuję żądanie wpłaty 

1000 złotych na cel społeczny wskazany w wezwaniu. Podstawą tego żądania są przepisy 

prawa zawarte w Kodeksie cywilnym, a dlaczego 1000 złotych, a nie na przykład 999 ? Panie 

radny -  jeżeli pan wpłaci 999 złotych obiecuję, że nie będę rościć żadnych pretensji za tę 

jedną złotówkę.     

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK  –  następne pytanie  pan Mrowiński skierował  do 

pani Skarbnik.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI :  

W trakcie przerwy była dyskusja na temat tego zapytania i ja chciałbym uściślić, że chodzi 

nam o obniżenie  podatku od połowy roku. 

  
Przewodnicząca – czyli w tej chwili nie oczekuje pan odpowiedzi ?  

 

Pan MROWIŃSKI – nie, nie  oczekuje, bo to jest czasochłonne, tylko chciałem uściślić, że 

chodzi o obniżenie od połowy roku.  

 

Przewodnicząca :  kolejne  pytanie zadane przez panią Milewską  dotyczy usunięcia konarów 

– proszę bardzo,   czy pan burmistrz, czy ktoś w pan imieniu ?  

 

BURMISTRZ – bardzo proszę pana naczelnika, Wojciecha Fabińskiego.  

 

Pan Wojciech FABIŃSKI – Naczelnik Wydziału GKW:  

Przede wszystkim nie prawdą jest, że plac Mickiewicza nie jest sprzątany. Przed  chwileczką 

rozmawiałem z panem Tadeuszem Brzozowskim – Kierownikiem Miejskiej Służby Drogowej 

i zapewniam panią, że co najmniej kilka razy w tygodniu w miejscu, które pani wskazała, 

czyli na wysokości kiosku ruchu, oraz totalizatora sportowego, chodnik jest sprzątany z tych 

nieczystości. Cięcia redukcyjne zostały już dokonane w tym roku. To drzewo zostało 

naprawdę dosyć mocno przycięte. No, nie mniej jednak rozważymy jeszcze możliwość 

dodatkowych   cięć   redukcyjnych. No, i przede wszystkim mówię - jakakolwiek ingerencja  

w drzewostan na placu Mickiewicza wiąże się z uzyskaniem zgody konserwatora, bo to jest 

strefa ścisłej ochrony konserwatorskiej i Urząd Miasta nie może robić jakichś czynności, 

które by ewentualnie zmieniały tam strukturę. 
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Radna pani MILEWSKA ; 

Tak, proszę pana,  może konary zostały usunięte, ale nie widać efektów tego. Natomiast nikt 

nie  chciałby  wchodząc  do  swojego  miejsca  pracy,  żeby  mu   ptaki „robiły” na  głowę,  bo 

niestety tak to wygląda. Poza tym proszę pana, tam jest jeszcze kwestia całej tej strefy 

parkingowej,   właśnie wzdłuż tych kiosków.   Klienci płacą za to, że tam postawią samochód, 

a po   godzinie ten samochód też wygląda niestety dosyć żałośnie. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:   

Panie naczelniku,   ja   proponuję   jednak,  żeby  takiej   retrospekcji  tego   miejsca  dokonać 

i  ewentualne, możliwe cięcia tego drzewa również wykonać.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Zastępca Burmistrza:  

Zrozumiałem, że chodzi o ptaki.  Te gawrony podlegają ochronie i w okresie wylęgu nie 

wolno z tym nic robić.  Gniazda  zostały kiedyś usunięte właśnie przez wycinkę drzew.   Były 

one wówczas w jednym miejscu,  a teraz się  przeniosły w setki innych miejsc. Także  i ten 

sposób   jak się okazuje jest nieskuteczny, ponieważ one się przenoszą  na  najbliższy teren.  

A przecież drzew  nie można aż  tak przycinać,  że będą wyglądały jak kikuty.  To, co zostało 

wycięte,  to  jest  już   dosyć  dużo.   A   niestety,   te   ptaki  potrafią   zrobić   sobie   gniazdo 

nawet w  miejscu, gdzie jest tylko  minimalna możliwość.  My będziemy rozważać inny 

sposób, żeby je odstraszać, bo same wycinanie  jak się okazało – nic nie dało. Także  trzeba 

będzie prawdopodobnie kupować jakieś urządzenie, które pozwoli na to, żeby je odstraszać 

przed okresem, kiedy zakładają gniazda. W ogóle na ten temat mogę powiedzieć tyle, że tych 

gawronów są    teraz  setki.  One wszystkie żerują na wysypisku śmieci i my próbowaliśmy 

też  w jakiś sposób zadziałać, żeby ograniczyć ich liczbę. Jednak prawo  nie zezwala na  

działania drastyczne.  Kiedyś   miały   naturalnego przeciwnika, jakim była wrona szara, a 

człowiek wszystkie wrony wytępił i od tamtego momentu gawrony się  rozmnożyły  do tego 

stopnia, że będzie trzeba kupować urządzenie do stałego odstraszania.  

 
Pani MILEWSKA : 

Także bardzo proszę o zakup takich urządzeń, które by pozwalały w jakiś sposób... już nie 

wolno?, no, to przykro mi będzie taką informację przekazać tym paniom, które mają tam 

swoje stanowiska pracy, no i mieszkańcom, którzy chodzą po tym chodniku,   i tym, którzy 

stawiają tam samochód,  bo niestety jest to miejsce bardzo zanieczyszczone, i rzeczywiście 

może rynek jest sprzątany,  ale  działalność  tych  ptaków  po  prostu  niweczy  całą   pracę, 

bo miasto po prostu jest brudne.  
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Ad pkt 13  

 

        Wolne wnioski  i informacje :  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

W związku z dyskusją, która była przed chwilą mam jeszcze jedno pytanie – na kim 

spoczywa obowiązek sprzątania w strefie płatnego parkowania? Czy administrator strefy 

odpowiada za sprzątanie parkingu na placu Mickiewicza, czy jest to w gestii miasta?  

 
Pan Ryszard DUCHNA – zastępca Burmistrza: 

Za stan dróg odpowiada zarządca drogi, w tym przypadku Urząd Miasta, a zlecenie na 

wykonywanie prac ma Miejska Służba Drogowa. 

 

Pan MROWIŃSKI – a parking? czy parking to też jest pas drogowy, czy nie? 

 

Pan DUCHNA– też jest  w pasie drogowym. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca, ja  to pismo  dokładnie przeczytałem  

 
Pani Teresa BARTKOWASKA-FURTAK - Przewodnicząca Rady: 

Panie Kaszubski,  mam  prośbę,  czy  mogę  mieć prośbę? –  Sprawa ta zostanie miedzy mną 

a panem.   My sobie porozmawiamy o tym po sesji, gdyż to nie jest sprawa Rady.  

 
Pan KASZUBSKI : 

To dlaczego  pani to poruszyła na poprzedniej sesji  ?  

 
PRZEWODNICZĄCA – ale teraz  już jest to sprawa między mną i panem. Dobrze? I tak 

zostawmy! 

 
Pan KASZUBSKI : 

Więc zapewniam panią, że nie wpłacę tych pieniędzy i oczekuję proszę pani na wezwanie 

sądu. Po prostu żądanie pani to jest kpina.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady – dobrze.  

        W związku z tym, że jest to ostatnia dzisiaj sesja przed świętami Wielkiej Nocy - życzę 

wszystkim    uczestnikom  tej sesji,  życzę  wszystkim  mieszkańcom naszego miasta,   aby te  
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święta upłynęły w spokoju, aby upłynęły w wyciszeniu, a jednocześnie w wielkiej radości 

spędzonej ze swoimi bliskimi, którzy będą obok nas. Aby   były radosne, szczęśliwe i żeby po 

prostu trwały.  

Następna sesja odbędzie się 30 kwietnia – zapraszam  serdecznie. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta :   

Przyłączył się do życzeń przekazanych przez Przewodniczącą. I przekazał wszystkim 

życzenia radosnych Świąt  od radnej Sejmiku, pani Teresy Nowakowskiej, która nie mogła 

uczestniczyć w dzisiejszej sesji.  

 

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XXIII sesję Rady 

Miasta Działdowo.  

 

    Protokółowała                                                                    Przewodnic ząca Rady  

Grażyna Nadratowska                                                        Teresa Bartkowska -Furtak   

 

  

 

 
  

 


